
Binnen de veiligheidsregio Zaanstreek-Waterland zijn onderlinge afspraken gemaakt over de opvang van 
Oekraïners, Asielzoekers en Alleenstaande Minderjarige Vreemdelingen (AMV’s afgekort). In de 
Raadsinformatiebrief van december 2023 “Voortgang vluchtelingenopvang december 2023”1 wordt deze 
“Regionale samenwerking” onder het gelijknamige kopje op pagina 2 aangehaald;

De kern van de regionale afspraken is als volgt:
• De gemeente Zaanstad draagt namens de regio zorg voor de opvang van 1.550
asielzoekers.
• De gemeente Purmerend spant zich in voor extra opvang voor Oekraïense
ontheemden.3
• De gemeenten Edam-Volendam, Wormerland, Oostzaan en Landsmeer zorgen
gezamenlijk voor de opvang van 62 alleenstaande minderjarige vreemdelingen
(AMV’s) met een status (die worden opgevangen door het Nidos). De opvang van 40
AMV’s zonder status (die worden opgevangen door het COA) vindt plaats in
Waterland (Van der Valk Hotel in Katwoude)).

Om deze ambitieuze opgave te kunnen realiseren, is ondersteuning vanuit het Rijk
noodzakelijk. Denk hierbij aan financiële ondersteuning, maar ook voldoende mogelijkheden
voor scholing, zorg en begeleiding.

Direct onder dit kopje valt ook te lezen dat Zaanstad op 4 locaties Oekraïnse vluchtelingen opvangt met 
maximaal 694 plekken. Op 2 locaties is de termijn bijna verlopen en is verlening in procedure of een 
mogelijkheid en op de 2 overige locaties loopt de opvang nog tot november 2025 en juni 2026.

Sinds 17 november is op verschillende mediakanalen aandacht voor de spreidingswet, die er mede door de 
VVD uiteindelijk toch is gekomen. Wij begrijpen dat de uitvoering van de spreidingswet enige tijd op zich zal 
laten wachten, echter zien wij wel dat het tekort aan bedden c.q. opvangplekken nog steeds groot is in het 
land en dat dit ook consequenties voor Zaanstad zou kunnen hebben.

Uitruilen is en blijft, zoals in de media te lezen is2, een mogelijkheid. De toewijzing van hoeveel een 
gemeente dient op te vangen moet gebeuren afhankelijk van het inwonersaantal en de financiële positie 
van de gemeente.

Wij hebben hierover de volgende vragen:

1. Gaat het College ervan uit dat met de huidige opvang en daarnaast de extra opvang in de 
Achtersluispolder en de Gerrit Bolkade, indien die gerealiseerd worden, de gemeente Zaanstad in ieder 
geval de komende 5 jaar voldoende opvangplekken heeft, dat volgens de spreidingswet Zaanstad aan 
haar deel van de verdeelsleutel kan komen?

2. Heeft de nieuwe spreidingswet gevolgen voor de gemaakte afspraken, zoals hierboven aangehaald en 
beschreven in de Raadsinformatiebrief “Voortgang vluchtelingenopvang december 2023”? Zo ja, welke 
gevolgen zijn dat?
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3. Welke gevolgen (voor)ziet het College (nog meer) voor Zaanstad als gevolg van de spreidingswet? 
Graag een gemotiveerd antwoord.

4. Zaanstad behoort tot de groep gemeenten die al veel doet qua opvang asielzoekers. Voorziet het 
College dat de spreidingswet en de daaruit voortkomende verdeelsleutel ervoor gaat zorgen dat we nog 
meer moeten gaan doen, dat we met wat we nu doen goed zitten of dat we qua opvang (ver) boven de 
verdeelsleutel uitkomen?

5. Indien wij een grotere opvangcapaciteit hebben dan onze taakstelling, is het College van plan de 
overcapaciteit beschikbaar te stellen aan gemeente(n) buiten onze veiligheidsregio?

6. Indien wij een grotere opvangcapaciteit hebben dan onze taakstelling, is het College dan bereidt om de 
overcapaciteit af te bouwen?
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